

EUCHARISTIC CELEBRATIONS from July 29 to August 6, 2023
CÉLÉBRATIONS EUCHARISTIQUES du 29 juillet au 6 août 2023



29	Saturday Samedi 8:30 a.m. 8h30 <i>French Français</i>	Saints Martha, Mary and Lazarus Stes Marthe, Marie et St Lazare	Stella et Lionel Poirier † <i>Leur fils Luc</i>
29	Saturday Samedi 5:00 p.m. 17h00 <i>Bilingual Bilingue</i>	17th Sunday in Ordinary Time 17^e dimanche du temps ordinaire	Intentions of Jesus Sacred Heart and Mary's Immaculate Heart <i>A Parishioner</i>
30	Sunday Dimanche 10:00 a.m. 10h00 <i>French Français</i>	Protection des jeunes pour la gratitude <i>Jeannette De Nazareth</i> Henri-Grégoire Diop † <i>Marie-Pierre Saye</i>	
	12:00 p.m. 12h00 <i>English Anglais</i>	For Catholic military families and Catholics working in the Government <i>A Parishioner</i> For the Brown Family <i>Philomena</i> Marie Welsh † <i>Margaret & Henry Imbleau</i> William (Bill) Young † <i>William Kennedy</i>	
	5:00 p.m. 17h00 <i>Bilingual Bilingue</i>	Joseph & Jean-Baptiste Kagabo et Kakuze Veneranda † <i>Josephine Nshimiyimana</i>	
31	Monday Lundi 12:15 p.m. 12h15 <i>Bilingual Bilingue</i>	St. Ignatius of Loyola St Ignace de Loyola	Joseph Frederick White † <i>Doreen White</i>
1	Tuesday Mardi 12:15 p.m. 12h15 <i>French Français</i>	St. Alphonsus Liguori St Alphonse-Marie de Liguori	Maurice Godard (5 ^e anniversaire) † <i>Huguette Godard</i>
2	Wednesday Mercredi 12:15 p.m. 12h15 <i>English Anglais</i>		Holy Souls in Purgatory † <i>A Parishioner</i>
3	Thursday Jeudi 12:15 p.m. 12h15 <i>French Français</i>		Intentions de Manuel, Katie, Diego et Paulo Larrabure-Daly <i>Juan Larrabure</i>
4	Friday Vendredi 12:15 p.m. 12h15 <i>English Anglais</i>	St. Jean-Marie Vianney St Jean-Marie Vianney	Marie Danielle Ménard † <i>La famille</i>
5	Saturday Samedi 8:30 a.m. 8h30 <i>French Français</i>		En réparation au Cœur Immaculé de Marie <i>A Parishioner</i>
5	Saturday Samedi 5:00 p.m. 17h00 <i>Bilingual Bilingue</i>	The Transfiguration of the Lord Transfiguration du Seigneur	Aurèle et Thérèse Beauchamp † <i>La famille Beauchamp</i>
6	Sunday Dimanche 10:00 a.m. 10h00 <i>French Français</i>	Rhéal Sabourin † <i>Simonne et Jean-Claude</i> Dominique Trudel † <i>Sa mère et sa sœur</i> En action de grâce pour Stéphanie St Louis <i>Rose Lenescart</i>	
	12:00 p.m. 12h00 <i>English Anglais</i>	Intentions of Jesus Sacred Heart and Mary's Immaculate Heart <i>A Parishioner</i> Jean-Marc Martin † <i>Mary Baxter</i>	
	5:00 p.m. 17h00 <i>Bilingual Bilingue</i>	En action de grâce pour la famille Gbaffonou et Dangbedji <i>Jornette Dangbedji</i>	

Word from the Rector | Mot du Recteur

Open Doors With Possible Coffee Aroma



Reminded me of my life changing experience as a pilgrim to St James of Compostela years ago, I am happy to report that we had a soft launch of our Café des Tours on his feast day, July 25, 2023. I am looking forward to seeing how this story will unfold under the blessing and even excitement of Archbishop Marcel Damphousse, our shepherd and leader, and the archdiocesan team who worked hard with our Notre Dame Cathedral Basilica parish team. As I remember at St. James of Compostela the huge thurible that welcomed us with spectacular fashion, I am praying for the Holy Spirit to help us bring the Good News both when the aroma of incense is dispersed in the air and when the aroma of coffee helps

people to hopefully rise up to heavenly thoughts.

With this project, please note that some of our signage will change as we try to direct tourists and pilgrims to our church hall. If you are reading this as a regular or occasional parishioner, we are very grateful for your support in our mission through your prayers and generous contributions. This being said, the upkeep of a magnificent point of encounter like ours needs more than what Sunday collections can bring. This is why we are trying to ask especially visitors outside of Sunday masses to be generous with their donations with new signage on our “TipTap for Jesus” device. Our accessible door on Sussex at the corner of St Patrick is where we recommend for our parishioners to enter, in order to pray freely, participate in daily mass, and so on. You are obviously welcome to also visit us downstairs for coffee, fellowship, and to admire some of the historical treasures of our cathedral and even to buy merchandise if you feel so inclined. Please pray that we find ways to increase the donations of people who are not regulars at the cathedral, and that it allows, not only to open the doors of our buildings, but more important than anything else, that we might open the doors of our hearts more and more to the King of the Hill, the King of the Universe, Jesus Christ our only Lord and Savior.

Come Holy Spirit. United in prayer and mission.

Portes ouvertes avec possible arôme de café

Avec des souvenirs touchants de l'expérience de mon pèlerinage à St Jacques de Compostelle qui a transformé ma vie il y a des années, je suis heureux de partager avec vous l'ouverture graduelle de notre Café des Tours en sa fête le 25 juillet 2023. J'ai hâte de voir comment cette histoire va se poursuivre avec la bénédiction de notre archevêque Monseigneur Marcel Damphousse, notre berger et notre leader, avec l'équipe archidiocésaine qui a travaillé très fort et avec l'équipe de notre paroisse de la Basilique Cathédrale Notre Dame. Alors que je me remémore l'immense encensoir qui nous a souhaité la bienvenue de façon spectaculaire, je prie pour que l'Esprit Saint nous aide à présenter la Bonne Nouvelle autant avec l'arôme de l'encens qui se propage dans l'air qu'avec l'arôme du café qui je l'espère peut aider les gens à élever leur pensées vers les pensées célestes.

Avec ce projet, svp prendre note que nos pancartes changeront alors que nous essayons de diriger les touristes et les pèlerins dans notre salle paroissiale. Si vous lisez ceci en temps que paroissiens réguliers ou occasionnels, nous sommes très reconnaissants de votre appui pour notre mission par vos prières et vos généreuses contributions. Ceci étant dit, la maintenance de point de rencontre aussi magnifique que le nôtre nécessite plus que ce que nos quêtes du dimanche peuvent rapporter. C'est pourquoi nous essayons de demander de façon spéciale aux visiteurs d'être généreux en dehors des messes du dimanche avec leurs dons, au moyen de nouvelles pancartes incluant notre appareil « Tip Tap pour Jésus ». Notre porte accessible sur la rue Sussex au coin de St Patrick est l'endroit recommandé pour nos paroissiens où ils sont invités à entrer pour prier librement, pour participer à la messe de semaine, et plus encore. Vous êtes bien sûr les bienvenus à également nous visiter au sous sol pour un café, pour créer un sens de communauté et pour admirer certains de nos trésors historiques, et si vous le désirez, vous pouvez même acheter notre marchandise. Svp priez pour que nous puissions trouver des façons d'augmenter les dons monétaires des personnes qui ne sont pas des réguliers à la cathédrale, mais qu'avant tout et que dans tout ça, nous puissions ouvrir toujours plus grande la porte de notre cœur au Roi de la Colline, le Roi de l'Univers, Jésus Christ notre seul Seigneur et Sauveur.

Viens Esprit Saint. Union de prière et de mission.



**Scan for
Youtube and
Facebook /
Scannez pour
Youtube et
Facebook**

Monday July 31st Daily Mass | Messe quotidienne du lundi 31 juillet

July 31st is the feast day of St. Ignatius of Loyola, founder of the Jesuits. To mark this occasion, Archbishop Emeritus Terrence Prendergast, SJ, will celebrate the 12:15 pm Mass in the presence of the Jesuit community of Ottawa. Please note that this Mass will be bilingual.

Le 31 juillet est la fête de saint Ignace de Loyola, fondateur des Jésuites. Pour marquer cette occasion, l'archevêque émérite Terrence Prendergast, SJ, célébrera la messe de 12 h 15 en présence de la communauté Jésuite d'Ottawa. Veuillez noter que cette messe sera bilingue.

Fireworks for Jésus | Feux d'artifice pour Jésus

From August 2nd to August 19th every Wednesday and Saturday, fireworks are visible from the front steps of the cathedral. We will once again host "Fireworks for Jesus," where the cathedral will be open for private prayer and visits until the beginning of the fireworks show around 10 pm.

Du 2 au 19 août, tous les mercredis et samedis, des feux d'artifice sont visibles depuis le parvis de la cathédrale. Cette année, à nouveau, la cathédrale organise des soirées "Feux d'artifice pour Jésus." La cathédrale sera donc ouverte pour la prière privée et aux visites jusqu'au début des feux, vers 22h.

Café des Tours Open/Ouvert

On Tuesday, July 25, on the Feast of St. James, the Café des Tours, in the lower level of the cathedral, opened its doors! We invite you to come and see the café, to have a coffee, and purchase your ticket for guided tours. The Café des Tours is open from Tuesday to Saturday from 9am to 5 pm and on Sundays from 1pm to 5 pm.

Le mardi 25 juillet, en la fête de St. Jacques, le Café des Tours, au sous-sol de la cathédrale, a ouvert ses portes. On vous invite à venir faire un tour, prendre un café, et même acheter vos billets pour des tours guidés. Le Café des Tours est ouvert du mardi au samedi de 9h à 17h et les dimanches de 13h à 17h.

Fundraising | Levée de fond

Thank you for your generosity in fundraising for the maintenance of our organ and for sponsoring our rector, Fr. David, on his walking pilgrimage to St. Joseph's Oratory in Montreal. Donations are accepted through [Canada Helps](#) (scan the QR codes below), or by cash /check addressed to 'Notre-Dame Cathedral Basilica' with a memo specifying what the donation is for.

Merci de votre générosité vers l'entretien continu de l'orgue ainsi que vers le pèlerinage à pied de notre recteur, le Père David, à l'oratoire St. Joseph. Les dons sont acceptés via [Canada Helps](#) (scannez les codes QR ci-dessous), ou en argent/chèque adressé à la « Basilique -Cathédrale Notre-Dame » avec une note détaillant le but du don.

Organ Tender Love and Care | Petites tendresses pour l'orgue



Rector's Pilgrimage from Our Cathedral to St. Joseph's Oratory | Pèlerinage du recteur de notre Cathédrale à l'oratoire St. Joseph



Money raised so far | Fonds collectés jusqu'à présent

**Organ (Tender Love & Care)
\$925.00 / \$4,700**

**Rector's Pilgrimage
\$4,755.00 / \$24,000**

Music Musique	
July 29, 2023, 5 p.m. 29 juillet 2023, 17h Saturday/Samedi - <i>Bilingual/Bilingue</i>	July 30, 2023, 5 p.m. 30 juillet 2023, 17h Sunday/Dimanche - <i>Bilingual/Bilingue</i>

Prélude

- Three Reflections, (No. 2, Paziienza) - P. Whitlock

Procession

- CBW 552 Great God, We Lift Our Hearts

Kyrie

- Kyrie eleison- Christe eleison - Kyrie eleison

Gloria

- Messe Du Partage - É.Daniel

Psalm / Psaume

- De quel amour j'aime ta loi, Seigneur.

Acclamation

- Alleluia - M.G.

Offertory / Offertoire

- DMV 768 PRIÈRE DE FRANCOIS

Acclamations

- Holy, Holy, Holy - M.G.
- When we eat this bread and drink this cup, We proclaim your death, O Lord, Until you come again.

- Amen

Communion

- Agneau De Dieu - Messe de Sala-Guimont

- CBW 523 The Song Of The Beatitudes

Postlude

- Dance - B. Chilcott

30 juillet 2023, 10h <i>Dimanche- Français</i>
--

Prélude

- Three Reflections, (No. 2, Paziienza) - P. Whitlock

Procession

- DMV 569 Nous Chanterons Pour Toi, Seigneur

Kyrie

- Celebrate In Song 4.3

Gloria

- Messe Du Partage - E.Daniel

Psaume

- De quel amour j'Aime ta loi, Seigneur.

Acclamation

- Alleluia - M.G.

Présentation des Offrandes

- DMV 768 Prière De Francois

Acclamations

- Messe en la mineur - Sala-Guimont
- Saint, Saint, Saint
- Nous annonçons ta mort, Seigneur Jésus Nous proclamons ta résurrection. Nous attendons ta venue dans la gloire.

- Amen

Communion

- Agneau De Dieu – Messe en La mineur.

- DMV 785 Bienheureux

Postlude

- Dance - B. Chilcott

July 30, 2023, 12 p.m. <i>Sunday-English</i>
--

Prelude

- Three Reflections, (No. 2, Paziienza) - P. Whitlock

Procession

- CBW 552 Great God, We Lift Our Hearts

Penitential Rite

- Celebrate In Song 4.3

Gloria

- Glory to God CIS 4.4

Psalm

- Lord, how I love your law!

Acclamation

- Alleluia - M.G.

Offertory

- CBW 441 You Are The Way

Acclamations

- Celebrate In Song - M.G.
- Holy, Holy, Holy 4.5
- When we eat this bread and drink this cup, we proclaim your death, O Lord, until you come again. 4.7

- Amen

Communion

- Lamb of God - CIS 4.10
- CBW 523 The Song Of The Beatitudes

Postlude

- Dance - B. Chilcott